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Opening, welkom en mededelingen door de voorzitter  
De aanwezigen worden welkom geheten door Gerrit Volgers (voorzitter a.i.). 
Naast het bestuur, bestaande uit de penningmeester, John van Iersel en de 
secretaris, Frans Kamman, zijn er nog 7 leden aanwezig. Dit weerspiegelt de 
situatie van de vereniging: schrijnend gebrek aan capaciteit om alle taken naar 
behoren uit te voeren. Dit en de visie op de toekomst, zijn de belangrijkste 
thema’s van de vergadering 

 
Vaststellen van de agenda 
 Achter punt 5 van de agenda: Verslag van de kascommissie wordt punt 5a 
ingevoegd: decharge van het bestuur voor het gevoerde beleid 

 
Ingekomen stukken 
Er hebben zich 10 leden schriftelijk afgemeld voor de vergadering 

 
Stand van zaken m.b.t. de relatie NVM 
    Gerrit Volgers presenteert als waarnemend voorzitter de aanwezige leden een 
overzicht van de ontwikkeling van de NVM in relatie tot de uitgever MPM In 
2023 zijn er langdurige onderhandelingen geweest met MPM over het weer in 
eigen beheer uitvoeren van de exploitatie van De Modelbouwer en het Tekening 
Archief. De overeenkomst leek vrijwel rond, totdat er garanties door MPM werden 
gevraagd waaraan de vereniging niet kon en wilde voldoen. Daarmee werd in 
november deze zaak afgesloten en werd over gegaan tot de orde van de dag. 
Doordat het er lang naar uitzag dat er met ingang van 1-1-2024 een geheel 
nieuwe situatie zou komen is pas in januari een nieuwe begroting gemaakt voor 
2024. Daarbij werd vastgesteld dat op basis van de gebruikelijke wijze van 
vaststelling van de vergoeding van MPM voor de NVM er een substantieel tekort 
ontstaat. De vergoeding was gebaseerd op een jaarlijks vast te stellen bedrag 
per lid. Dit was voor 2024 niet gedaan, wel was ook nu weer het aantal leden 
met het gemiddelde van de afgelopen jaren (8%) gedaald. 
In de afgelopen 10 jaar (na de overname door MPM)  zijn de vergoedingen 
steeds meer achtergebleven, terwijl de inspanningen gelijk waren gebleven: het 
leveren van de kopij voor 10 nummers van De Modelbouwer met 64 pagina’s. 
Dit vormde aanleiding om hierover een bespreking te beleggen die op 11 april 
heeft plaatsgevonden. MPM was niet bereid om voor 2024 meer te vergoeden 
dan de stijging van 4,4% die hij had doorgevoerd op de abonnementsprijs plus 



een kleine afronding. Wel schetste MPM in dat overleg de visie die het heeft 
voor de komende jaren op de moderne wijze van publicatie en communicatie. 
Centraal daarin staat het gebruik van een digitale database. Meer onder het punt 
‘Verslag van de redactie’ 

  
 
Financieel jaarverslag 2023 
   John van Iersel (penningmeester) licht de jaarcijfers van 2023 toe, welke zijn 
uitgereikt aan de aanwezige leden. Belangrijke veranderingen zijn het afboeken 
van voorraden op de begroting. In tegenstelling wat dit suggereerde waren dit 
posten die geen waarde vertegenwoordigden en vertekenden daarmee de 
financiële situatie van de vereniging.  
Het jaar 2023 is afgesloten met een verlies van €4.000.- Dit is vnl. 
veroorzaakt door twee posten: 

 Kosten van juridisch advies bij de onderhandelingen met MPM 
 Verschil van opvatting over de status van z.g. ‘Combi abonnementen’ Naar 

de mening van de NVM zouden dit leden zijn, waarvoor MPM nog 
vergoeding verschuldigd is. MPM betwist dit en vergoedt niet. De 
abonnementhouders met De Modelbouwer zijn geen lid van de NVM. 

     Voor de rest is in grote lijnen de begroting gevolgd.   
     
Verslag van de kascommissie 2023    

Bij monde van Gerrit Borst brengt de kascommissie haar verslag uit. Op 9 april 
heeft controle van de administratie plaatsgevonden en daarbij zijn er geen 
onregelmatigheden vastgesteld. De commissie spreekt haar waardering uit voor de 
wijze waarop de boekhouding is gevoerd en adviseert de Algemene Leden 
Vergadering het Bestuur décharge te verlenen voor het gevoerde financiële beleid 
over 2023.  
Hierna wordt met algemene stemmende jaarrekening 2023 vastgesteld. 
Met algemene stemmen wordt vervolgens het Bestuur décharge verleend voor het 
gevoerde financiële beleid over 2023. 
 
Begroting 2024 
Voor 2024 zal er zonder extra maatregelen een   negatief resultaat worden 
behaald  op grond van vorenstaande overwegingen. In de begroting zijn daarom 
een aantal ambitieuze doelstellingen voor het generen van extra opbrengsten 
opgenomen, zodat de begroting 2024 sluit met een resultaat € 0. Er zijn geen 
vragen over de begroting en deze wordt met algemene stemmen goedgekeurd. 
 
Jaarverslag 2023 van de secretaris   



Frans Kamman vraagt of er nog vragen zijn over het verslag dat is verdeeld. Dit 
is niet het geval  
 
Verslag van de veiligheidscommissie over 2023  
Ook het verslag van de veiligheidscommissie is verstrekt. De voorzitter van deze 
commissie, Hans van Vught, was verhinderd om aan de vergadering deel te 
nemen, Frans Kamman leest zijn verslag voor. Dit is zeer summier en John van 
Iersel vraagt wat hiervan de bedoeling is. Is het bestuur van de NVM 
verantwoordelijk voor het keuren en toelaten van modelstoomketels? Niet het bestuur 
of de vereniging is verantwoordelijk, maar de bouwer. De door de vereniging 
ingestelde Veiligheidscommissie houdt toezicht op de ontwerpsterkte van bepaalde 
categorieën modelstoomketels, beoordeelt de gebruikte materialen en neemt de voor 
bepaalde categorieën ketels verplichte keuringen af. De VC legt jaarlijks verslag af 
aan de ALV van de werkzaamheden gedurende het afgelopen jaar. Gerrit Volgers 
geeft aan dat onlangs de werkgroep Harmonisatie Keuringsreglement bijeen is 
geweest om de procedures nog eens kritisch te bekijken. Dit is aanleiding voor 
Frans Kamman om te melden dat hij het duidelijk niet eens is met de genomen 
beslissingen, met name waar het gaat om het verlagen van de ketelpersdruk bij 
eerste keuringen. Dit zou niet conform de huidige richtlijnen zijn. Leen Brouwer 
deelt de mening van Frans. Dit zal ter kennis worden gebracht aan de voorzitter 
van de werkgroep. 
 
Verslag van de redactie over 2023 
Gerrit Volgers brengt als hoofdredacteur verslag uit van de redactie over het jaar 
2023. Ondanks de beperkingen in de capaciteit, zowel bij de NVM als bij MPM, is 
de redactie er in geslaagd om geheel volgens de planning de 10 nummers van De 
Modelbouwer bij de drukker aan te leveren en de Nieuwsbrief te laten verschijnen. 
Alle thema’s zijn het afgelopen jaar aan bod gekomen, de verdeling is globaal 
dezelfde als voorgaande jaren. Ook is het gemiddelde aantal afbeeldingen per 
pagina weer iets gestegen het ligt nu op ca. vijf per pagina, met een spreiding 
van één tot acht. De kwaliteit is onverminderd hoog, desalniettemin daalt het aantal 
abonnees (en daarmee het aantal leden) gestaag en zitten we onder de 1000. 
Dit is reden geweest voor MPM om in bovengenoemd overleg haar visie op de 
toekomst te geven. Gerrit Volgers geeft in een presentatie een samenvatting van de 
voorstellen  Essentieel is het gebruik van een database waarin alle aangeleverde 
content wordt opgeslagen en via software programma’s verwerkt kunnen worden naar 
alle mogelijke publicaties, zowel gedrukte uitgaven (waaronder De Modelbouwer), 
als digitale publicaties (de NVM Nieuwsbrief, maar ook via het Modelbouwforum, 
social media etc). (Zie Bijlage 1). Door deze aanpak worden de kosten verlaagd 
en kan een veel groter publiek worden bereikt. Ervaringen van MPM met 
paardenbladen hebben aangetoond dat dit zeer succesvol is. Reden voor MPM om 



de door haar uitgegeven modelbouwbladen ook onder te willen brengen in een 
dergelijk systeem. In 2020 is dit concept al voorgelegd aan de NVM, de conclusie 
was destijds dat De Modelbouwer in deze vorm zich niet leende voor dit model. 
Zowel de input als de uitvoering moeten sterk gestandaardiseerd worden. Het eerste 
betekent een grote aanpassing van de werkwijze van de redactie, het tweede gaat 
ontegenzeggelijk ten koste van de kwaliteit. Ook simpele integratie van de inhoud 
van de Nieuwsbrief is een illusie, behalve de afbeeldingen en de standaardgegevens 
als de colofon is de inhoud totaal verschillend, omdat de Nieuwsbrief gericht is op 
de actualiteit.(Zie Bijlage 2). MPM heeft een korte presentatie gestuurd waarin 
wordt aangegeven hoe de gedigitaliseerde database doorzocht kan worden op 
trefwoorden. Dit zou voor De Modelbouwer interessant kunnen zijn als men meer 
over een bepaalde techniek zou willen weten die in het verleden is beschreven. De 
grote vraag is of de toegevoegde functionaliteit van de digitalisering (historische 
gegevens snel toegankelijk, links naar andere bronnen als Youtube Video’s, websites 
etc.) voor modelbouwers reden zou zijn om hierop een abonnement te nemen. Dit 
zal sterk af hangen van de kosten van zo’n abonnement. MPM verwacht 
substantiële investeringen te moeten doen en denkt dat er 4-5 jaar nodig zijn om 
dit te implementeren. Ze wil dat niet doen zonder commitment van de vereniging. 
In de daarop volgende discussie met MPM kwam ook de vraag aan de orde hoe 
de NVM deze periode kan overbruggen, als in de tussentijd het ledenaantal blijft 
dalen. Dit is niet duidelijk. De aanwezige leden zetten aan de hand van de 
getoonde voorbeelden vragen bij de representativiteit van de ‘paardenwereld’ bij 
vertaling naar de wereld van het modelbouwen zoals dat door de NVM wordt 
bestreken, mede gelet op de omvang in Nederland. 
Aangekondigd wordt dat in samenwerking met MPM zal worden gewerkt aan een 
enquête onder de lezers van De Modelbouwer. 
Nadat de aanwezige leden kennis hebben genomen van de situatie, de analyse en 
de toelichting hierop van het bestuur, onderschrijven ze de conclusies en 
ondersteunen het gevoerde beleid 
 
Verkiezingen. 
Door het vertrek van Robert Schotman als voorzitter, Olaf Wevers als tweede 
penningmeester en Ron van Leeuwen als bestuurslid en redacteur 
scheepsmodelbouw zijn deze functies vacant en worden leden opgeroepen zich te 
melden voor één van deze functies. Er is reeds enige maanden een oproep 
gedaan voor de vacature scheepsredacteur, helaas zonder succes. Ook is het 
bestuur op zoek naar een nieuwe secretaris van de vereniging en van de redactie, 
als vervanger van Frans Kamman. Deze blijft nog aan als lid van het bestuur en 
heeft de gelegenheid om een nieuwe kandidaat in te werken. 
Aan de lijst van vacatures wordt die van hoofdredacteur en redacteur 
spoorwegmodelbouw en werkplaatstechniek toegevoegd. Deze functies worden door 



Gerrit Volgers al vervuld en mede gelet op de nieuwe ontwikkelingen, is het 
moment gekomen om na 10 jaar het stokje over te dragen aan een opvolger. Het 
neerleggen van deze taken zal zijn beslag krijgen na De Modelbouwer 2024-6, 
dus in juli. Op het voltallige Bestuur rust de taak om te proberen de continuïteit zo 
goed mogelijk te waarborgen. 
Er melden zich in de vergadering geen kandidaten en na de bestuursleden die 
afscheid genomen hebben bedankt  te hebben voor hun bijdrage aan het 
functioneren van de vereniging in  de afgelopen jaren wordt ook dit punt van de 
agenda afgerond  
 
Uitreiking wisselprijzen 2023 
Positiever dan het voorgaande is dit punt van de agenda: het toekennen van de 
jaarlijkse prijzen die de vereniging kent en het uitreiken van de wisselbekers. 
De Glasiusprijs 2023 voor de bijdrage aan De Modelbouwer gaat dit jaar naar Jaap 
Kamphuis voor zijn artikelen over molens en kerken, veelal uit het ‘Oostblok’ Ze 
kenmerken zich door een verhaal van het origineel en een gedegen beschrijving 
met uitstekende foto’s  van de bouw van het model. Hij legt daarbij een grote 
vindingrijkheid aan de dag en weet met minimale middelen (gereedschappen en 
materialen) een natuurgetrouwe weergave van het origineel te bereiken. De 
weerspiegelt geheel de visie van de NVM op de inhoud van De Modelbouwer. 
Jaap Kamphuiks is door dit eerbetoon uitermate verrast en neemt de beker met 
waardering in ontvangst.  
De Taconisprijs individueel 2023 gaat  naar Robert Schotman als (voormalig) 
voorzitter van de NVM. Hij meldde zich voor deze functie op een cruciaal moment: 
in de bijzondere ledenvergadering in augustus 2014, waar het voortbestaan van de 
vereniging op het spel stond. In de afgelopen 10 jaar heeft hij de vereniging op 
een buitengewoon professionele wijze geleid: inhoudelijk sterk op de grote lijnen, 
verbindend waar de meningen soms uiteen liepen. Dat hij zijn functie neer heeft 
moeten leggen uit gebrek aan tijd i.v.m. andere werkzaamheden spijt ons, en we 
wensen hem in zijn carrière veel succes toe. 
De Taconisprijs voor verenigingen 2023 gaat naar ‘RC De Kempen’. Tot voor kort 
‘Vaargroep De Kempen’ heeft deze vereniging andere vormen van modelbouw 
geïntegreerd. Via landingsvaartuigen met de onvermijdelijk lading van militaire 
voertuigen is men verder gegaan met modelbouw, met name op RC-gebied. Naast 
het vaarwater in recreatiepark ‘Ter Spegelt’ met een eigen steiger en landingsplaats 
voor de LVT’s heeft men nu ook een parcours voor crawlers, waar druk gebruik 
van gemaakt wordt. Niet alleen wordt er deelgenomen aan modelbouwevenementen, 
maar ook op beurzen als ‘Rapid Pro’ in Veldhoven draagt deze vereniging de 
modelbouw uit. Inmiddels is de vereniging 43 jaar oud, de NVM wenst haar nog 
vele jaren toe.  
 



Benoeming prijzencommissie 2024 
Gerrit Borst en Gerrit Volgers stellen zich weer beschikbaar als lid van de 
prijzencommissie. Daarnaast meldt Leen Brouwer zich aan en daarmee is de 
commissie compleet 
 
Benoeming leden kascommissie 2024 
Gerrit Borst is ook bereid om zitting te nemen in de kascommissie voor 2024, ook 
meld zich Hans Mulder zich aan voor deze commissie en Leen Brouwer is bereid 
om als reserve op te treden 
 
Rondvraag 
John van Iersel vraagt of het uitreiken van wisselbekers nog van deze tijd is. Niet 
het toekennen van de prijzen zelf, dat stelt hij niet ter discussie, wel de vorm 
waarin. Aangezien een paar bekers vol zijn met graveren is dit een juist moment 
om er over na te denken…. 
 
Sluiting 
En daarmee sluit de waarnemend voorzitter deze vergadering 
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